
 

 
Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole den 17.6.2024 
 
Sted:  Brødeskov Afd. 
Tid:  1700 – 1815 (ordinært møde). Spisning på Rib House, Slotsgade 52 kl. 1830 - 2030 
Tilstede:  
Afbud:  
 
 
 
 

Dagsordenspunkter Tid  Overskrift samt referat Form og 
punktets 
tovholder 

Velkomst og vi lander i 
mødet  

17.00  Velkomst  Formand-
skab og 
ledelse 

Nyt fra elevrådet: 

 

Status på elevtiltag og 
fremlæggelse af nye 
ideer. 

17.00 -
17.15 

Ved Dagmar og Klara. 
 
Nyt fra Elevrådet? 
 
Elevrådet vil gerne afprøve at afholde bod inden 
sommerferien.  
Hvordan det skal hænge sammen ressourcemæssigt 
næste år, er der ikke fundet løsning på.  
 
Elevråd vil også gerne flere fester næste år.  
 
Det anbefales elevrådet at udarbejde årshjul i 
kommende skoleår, sådan at alle er forberedt på 
aktiviteter.  
 
Elevrådsformanden har været på Folkemøde med 
workshop sammen med det Fælles elevråd i Hillerød.    
 

Orientering 
og dialog 
med 
elevrådsrep
ræsentan-
ter + Frank 

Klassedannelsesprincip 
 
 
 
 

17.15-
17.30 

Vi runder princippet af og godkender et nyt princip 
for klassedannelse på Hanebjerg Skole. 
 
 
Princippet for klassedannelsesprocesser på 
Hanebjerg Skole godkendes i nuværende form.  
Princippet lægges på hjemmeside.  
 
 
 

Drøftelse 
og 
kvalificering
. 
Arbejdsgru
ppen, 
elevråd, 
ledelse og 
SKB-
deltagere 
 

Anbefalinger om skærm  17.30 – 
17.50 

Anbefalinger til skærmpolitik i grundskolen – 
Indledende drøftelse med Skolebestyrelsen. 

Anbefaling
er fra UVM 



 

Dagsordenspunkter Tid  Overskrift samt referat Form og 
punktets 
tovholder 

Hvad giver anbefalingerne anledning til af 
refleksioner? 
Elevrådet byder også ind her på punktet 
 

• uvm.dk/-
/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205
anbefalinger-grundskole-final.pdf 

• Anbefalinger til skærmbrug fritidstilbud 
(uvm.dk) 

 
Ledelsen har vedlagt relevante bilag fra fællesmøde 
med lærere og fra pædagogteam, hvor temaet er 
blevet     
behandlet (sidste inputs fra pædagogteams 
eftersendes torsdag den 13.) 
 
Der er enighed om, at skærme kan være en alt for 
stor distraktion for eleverne – når det er sagt, var 
personalegruppen ikke for et forbud. De vil rigtig 
gerne arbejde med dannelse og afprøve forskellige 
muligheder med eleverne for at inddrage dem i, 
hvordan det påvirker og hvordan vi kan få et mere 
sundt forhold til brugen af skærm og sociale medier.  
 
Mht. skærm rent fagligt er det svært at se, hvordan 
den kan undværes uden store ressourcer til andre 
læremidler – og derudover er der mange gode 
didaktiske og teknologiske veje, som er relevante at 
arbejde med i 2024.  
 
Når dette er sagt, ser både personalegruppen og 
bestyrelsen, at det kunne være spændende – og godt 
at have øje for alternativer, hvor det er muligt – Ex. 
ved aktiviteter i HFO2 eller pauser. 
 
Underordnet beslutninger er det meget væsentligt at 
få forældre med.  
De har den opdragende rolle – og er dem, som køber 
telefonerne – Vi har brug for, at de er med til at 
understøtte eventuel tid uden skærm.  
 
Elevrødder beskriver det samme billede som lærerne 
med meget store konflikter ved forbud, gemte 
telefoner og ødelagte skabe.  
Deres råd er, at lige gyldigt hvad der besluttes, skal 
det gøres kollektivt.  

er blevet 
drøftet i 
lærer- og 
pædagog-
gruppen.  
 
 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-fritidstilbud-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-fritidstilbud-final.pdf


 

Dagsordenspunkter Tid  Overskrift samt referat Form og 
punktets 
tovholder 

 
Det kunne være godt at få forældre ind mht. oplæg 
og fælles drøftelser for at hjælpe med nuanceringer 
af, hvad skærm betyder for de unge – og hvordan de 
kan være med til at påvirke deres elever.  
 
Dette har været en indledende dialog.  
Bestyrelsen tager emnet op igen i det nye år.  
 



 

Høringsmulighed 
angående omlægning af 
rullende skolestart  

Kl. 17.50 
- 1815 

Ledelsen indstiller til omlægning af ”rullende 
skolestart” til før-skoleforløb på afdelingen i Uvelse*. 
 
Baggrund: 
Gennem de sidste 7 år har der været et meget lille 
antal af forældre, der har ønsket at benytte sig af 
muligheden, men i stedet ønsker skolestart til 1. 
august.  
 
Forældre, der ønsker optagelse på afdelingen og først 
kan starte i august, oplever at deres børn er i risiko 
for at stå tilbage, når børn, der skal på andre 
folkeskoler, starter førskoleforløb 1. maj (i op til 3 
mdr). 
 
Vi oplever fravalg af 0. klasse på afdelingen grundet 
manglende førskole-mulighed. 
 
Vi ønsker at sidestille alle tre afdelinger med samme 
muligheder på Hanebjerg Skole. 
 
Skolebestyrelsen og MED-udvalget har 
høringsmulighed, inden ledelsen indstiller. 
 
 
*Aldersintegrering arbejdes der fortsat med på 
Hanebjerg Skole, uagtet at rullende skolestart fjernes 
og omlægges til førskole-forløb. 
 
-------------- 
 
I bestyrelsen var der forskellige meninger mht. 
muligheder og begrænsninger ved rullende skolestart 
– og før-HFO 
 
Der ønskes, at personalestemmen fra Uvelse kunne 
blive mere tydelig i indstillingen. (Der sidder ikke 
repræsentanter fra Uvelse i nuværende MED) 
 
Mht. spørgsmål til aldersintegreringen – så tydeliggør 
ledelsen, at aldersintegrering er en præmis for 
klasser med meget små elevtal  - i et pædagogisk, 
socialt og økonomisk perspektiv.  
 
I forhold til ordlyden i MED-udvalgets høringssvar 
ønsker bestyrelsen at ledelsen bruger formuleringen:  
Vi har fortsat aldersintegreringer på alle tre 
afdelinger ved behov – sådan at alle afdelinger er 
sidestillet. 

 
 
 



 

Dagsordenspunkter Tid  Overskrift samt referat Form og 
punktets 
tovholder 

 
Ledelsen sender indstillingen ud til høring i 
personalegruppen, sådan at de har mulighed for at 
respondere, inden det afsendes til politikerne den 
26.6.    
 
 

Evt. 18.10 
 
 
 
 
 
 
 

Punkter til evt.  
 
Det er sidste møde for Ane og Lisbeth som 
medarbejderrepræsentanter, da Lisbeth går på 
efterløn 1.9, og Ane har valgt at stoppe som lærer pr. 
31.7. Mange tak for god deltagelse og mange 
relevante input i bestyrelsesarbejdet i gennem nu 
flere år.  
Det er også Severines sidste møde, da hun efter 
ferien, skal være en del af lederteamet på 
Sophienborg Skolen. Hun takker for muligheden for 
at have været med gennem en masse gode år.  
 
Vi slutter senest kl. 18.15. 
 
 

 

Kommende punkter:     

  Princip for Måltidskultur tages op i det nye år  

  Skærmpolitik tages op i det nye år  

 
Bilagsliste til skolebestyrelsens medlemmer: 
Bilag. Endelig princip for klassedannelser, sammenlægning m.v.  
 
 
Referent: Ledelsen 
 
 


